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Plats och tid

Ledamöter

Tjänstgörande ersättare

Övriga deltagare

Godkännande av

närvaro

Tid för justering

Sekreterare

Ordförande

Justerare

Protokollet förvaras 

Häglunds Arena, Hamnen, Örnsköldsvik, kl. 12:30-16:20

Ordförande Carolina Sondell (S)
Anna Sundberg (S) Anette Lindfors PRO
Anita Danielsson (M) Carina Lindgren Nyberg PRO
Gunilla Kallin (C) Arne Nilsson PRO

Jan Svensson PRO
Lars Dahlqvist PRO
Gunilla Rödin SKPF
Solveig Svensson SKPF
John-Erik Westman SPF, senio-

rerna
Maine Svensson RPG

Ellinor Nordfjell PRO

Susanne Backström Näsman, MAS $25
Mikael Öhrling ekonomidirektör $26
Peter Vallin, Idrottsstrateg $27
Maria Liinasaari $27
Marie Westerlund, sekreterare

Kommunala pensionärsrådet godkänner att angivna personer är
närvarande vid sammanträdet samt ger dem rätt att yttra sig.

Ma 1 december kl. 100

rere Paragrafer 21- 28
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$21 Godkännande av föredragningslista (Kst/2022:83)

Ärendebeskrivning

Kommunala pensionsrådet har att godkänna föredragningslistan.

Kommunala pensionsrådets beslut

Kommunala pensionsrådet godkänner föredragningslistan.

 Justeras

 

     
 

Zi



we) ORNSKOLDSVIKS -
qaey KOMMUN SAMMANTRADESPROTOKOLL

lad
Sammantradesdatum Bled at

Kommunala pensionärsrådet 2022-11-24 4 (10)

§22 Sammantradesdatum 2023 (Kst/2022:82)

Arendebeskrivning

Sammantradesdatum 2023

Ett forslag till sammantrédesdagar och öppet samråd för kommunala pensionsrådet har upp-
rättats.

Kommunala pensionsrådet fastställer datum för 2023 års sammanträden enligt följande:

KPR 23 februari

KPR 20 april
KPR 31 augusti

KPR 23 november

Kommunala pensionsrådet fastställer datum för Öppet samråd till den 10 maj.
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§ 23 Beskiktning trygghetsboenden (Kst/2022:82)

Arendebeskrivning

Information om besiktning av trygghetsboenden

Vid kommunala pensionsradet méte den 25 augusti informerade Fredrik Svedberg
projektledare vid konsult och serviceförvaltningen om processen med att godkänna
ett trygghetsboende för rätt till bidrag av kommunen. Vid genomgång av de
”Kriterier för trygghetsboende ” antagna av Kf $19/2014 påtalades det från
pensionsorganisationerna i KPR att den årliga uppföljningen som ska utföras av
konsult- och serviceförvaltningens fastighetsavdelning i samråd med välfärdsförvalt-
ningen ej genomförs.
Vid dagens sammanträde informerade ordförande Carolina Sondell att man kommer
att se över processen och dokumentet.

Kommunala pensionsrådets beslut

Kommunal pensionsrådet har tagit del av informationen
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$24 Första omsorgskontakten (Kst/2022:82)

Ärendebeskrivning

Information om fast omsorgskontakt

Vid dagens sammanträde informerade omsorgsnämndens ordförande Anna Sundberg om
fast omsorgskontakt.
Kravet på att erbjuda en fast omsorgskontaktträdde i kraft den 1 juli 2022.
Från och med den 1 juli 2023 föreslås även att den som utses till fast omsorgskontakt ska ha
yrkestiteln undersköterska.
Syftet är:

e att uppnå kontinuitet, trygghet samordning och individanpassad omsorg.
e att verka for en mer enhetlig tillämpning av funktionen i hela landet
e att ge ett tydligt mandat för hemtjänstutförare att utveckla rollen som fast omsorgs-

kontakt
Efter att ett biståndsbeslut fattas som visar vilka hemtjänstinsatser man har rätt till och insat-
sen startar då får man en namngiven kontaktperson.
Tillsammans gör kontaktpersonen och brukaren en genomförandeplan som beskriver vilket
stöd man har behov av och hur det ska utföras.
Socialstyrelsen har fått i uppdrag av regeringen att ta fram ett vägledningsmaterial om hur
den nya bestämmelsen kan genomföras. Det ska bland annat innehålla exempel på arbetssätt
kring den fasta omsorgskontakten för att uppnå kontinuitet, trygghet, samordning och indi-
vidanpassad omsorg. Materialet kommer att publiceras under våren 2023
Hur arbetet med den fasta omsorgskontakten ska bedrivas i praktiken blir upp till välfärds-
nämnden att närmare beskriva i riktlinjer, rutiner eller andra styrdokument.

Under mötet uppkom frågeställningar från pensionsorganisationerna om man som brukare
eller anhörig inte tycker att det fungerar med den kontaktperson som man har.
Vid funderingar eller klagomål så vänder man sig till kontaktpersonens närmsta chef och
därefter går man vidare till högre chef. Man har som brukare alltid rätt att byta kontaktper-
son.

Kommunala pensionsradets beslut

Kommunala pensionsradet tar del av informationen.
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§25 I[VO-rapporten (Kst/2022:82)

Arendebeskrivning

Informationen om IVO-rapport

På dagens sammanträde är Susanne Backström Näsman; MAS (medicinskt ansvarig sjuk-
sköterska, välfärdsförvaltningen) inbjuden för att informera om den granskning IVO (in-
spektionen för vård och omsorg) gjort ”Tillsyn av medicinsk vård och behandling vid sär-
skilda boende för äldre”.
Syftet med tillsynen är att bidra till att vårdgivare och huvudmän förbättrar vården så att den
blir god och säker för de äldre som bor på SÄBO. Rapporten är ett delresultat från arbetet.
Ivo kunde efter sin granskning se att kommuner och regioner inte i tillräcklig utsträckning
vidtagit åtgärder för att säkerställa en god vård och omsorg av boende på SÄBO.

Granskningen resulterade i kritik på följande punkter:
— Vård i livets slutskede följer inte reglerna
— Läkemedelshanteringen är inte patientsäker
— Kontinuitet och dokumentation brister

Susanne Backström Näsman tydliggjorde regionens och kommunernarespetikkve ansvar
inom ovanstående punkter (se bilagda presentation).

Pensionärsorganisationer framför synpunkter på att de anser att anställning av en farmaceut
skulle vara en stor fördel och hjälp när det gäller läkemedelshanteringen. Att förskriva läke-
medel är regionens ansvar och ej något som kommunen kan påverka.
Hälsoplaner finns ej förnärvarande i den utsträckning som önskas. Målet är att alla nya pati-
enter ska ha en hälsoplan till november.
För att säkerställa kommunikationsöverföring är SBAR (Situation, Bakgrund, Aktuell be-
dömning, Rekommendation) ett bra verktyg.

Örnsköldsviks kommun väntar på skriftlig återrapportering gällande rapporteren och besök
från IVO.

Kommunala pensionsrådets beslut

Kommunala pensionsrådet tar del av informationen.
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§ 26 Budget 2023 och admininstration (Kst/2022:82)

Arendebeskrivning

Budget 2023 och administration

Till dagen sammantrade ar ekonomidirektér Mikael Öhrling inbjuden för att informera om
om de olika budgetförslagen inför 2023 som partierna lagt.

Örnsköldsviks kommun uppvisar ett starkt resultat för 2022. För perioden 2023 - 2026 ser
det ut att bli negativa resultat. En svag utveckling av skatteintäkter och statsbidrag under
kommande mandatperiod. Verksamhetens nettokostnader ökar kraftigt under 2023. En av
orsakerna är en förändring av pensionsavsättningen. Demografin innebär på sikt en ökad ef-
terfrågan på äldreomsorg. Det är nödvändigt att vidta åtgärder för att sänka nettokostnaden
och stärka resultatet och att prioritera planerade investeringar.
I bifogat bildspel ser man, partiernas olika budgetförslag.
Beslut om budget 2023 tas i kommunfullmäktige den 28 november.

Administration

Frågan om varför Örnsköldsviks kommun har så hög andel administration har vid ett tidi-
gare möte ställts från KPR. Utifrån SKR:s definition av personalgruppen administration vi-
sade Mikael Öhrling på framtagen statistik. I jämförelse med andra kommuner i länet så är
vi jämförbara med Sundsvall och ligger en procentenhet lägre än Skellefteå. Jämfört med
större städer så ligger Örnsköldsviks kommun lägre.

Örnsköldsviks administration har minskat med 10 årsarbetare jämfört med 2019. De tre sen-
aste åren har årsarbetarantalet minskat varje år.
Antalet årsarbetare för ledning är i stort oförändrad mellan 2019 och 2020. Däremot är det
en minskning på 6 årsarbetare jmf med 2018.

Total kostnad för administration inkl. ledning för Ö-vik 2020 uppgår till ca 420 Mkr. I jäm-
förelse med övriga kommuner hamnar Örnsköldsvik på plats 99 av 290 enligt SKR:s sta-
tistik från 2019.

Kommunala pensionsrådets beslut

Kommunala pensionsrådet har tagit del av informationen.
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§27 Seniora synpunkter pa fritidsytor och fritidsanlaggningar
(Kst/2022:82)

Arendebeskrivning

Seniora synpunkter pa fritidsytor och fritidsanlaggningar

Vid dagens sammanträde är Peter Kallin , idrottsstrateg och Maria Liinasaari, fritidskonsu-
lent vid samhällsbyggnadsförvaltningen inbjudes för att informera och ta in synpunkter på
fritidsytor och fritidsanläggningar kring Skyttisområdet. Processen från utredning till ett ut-
vecklingsprogram beskrevs. Frågan ställdes om hur man ser på Skyttisområdet på kort och
lång sikt ur följande perspektiv:

— Trafiksituation

— Kommunikationer
— -Anlaggningar

— Serviceniva

— -Gemensamhetsytor

— Spontanytor
Synpunkter som lämnades från KPR på mötet är:

— Man saknar tillgång till en lokal
— Man ser gärna en inomhus boulebana
— Parkeringsmöjligheter ovanför Varggropen
— Toaletter

— Bänkar utefter promenadvägar

Kort information om multihallen i Hörnett som placeras vid gamla Kempehallen.

Stadsdel 2030 en film som gjorts av Urban Mind som visar en vision om en ny stadsdeli
Örnsköldsvik. Fr om 28 november finns en visionsskiss, utställning att finnas som visar
stadsdel 2030 på Storgatan 3E.

Synpunkter kan mailas till peter.kallin(Mornskoldsvik.se som gäller Skyttisområdet och
multihallen i Hörett.

Kommunala pensionsrådets beslut

Kommunal pensionsrådet tar del av informationen.
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$28 Övriga frågor (Kst/2022:82)

Ärendebeskrivning

Brandskydd i hemmet
Punkten kommer på KPR:s möte i februari

Föreningsbidrag

- Frågan framfördes om det är aktuellt med höjning av föreningsbidraget.
— Framfördes synpunkter på att man anser att maxtaket på 11 000kr ska tas bort.

Sörgården i Bredbyn
Fråga ställdes om det är planerat att boendet helt ska läggas ned?
Anna Sundberg(S) svarade att en enhet i dagsläget är stängd på låg beläggning samt att lo-
kalerna inte är ändamålsenliga.
Fastighetsavdelningen behöver göra en utredning för att se vad som behöver göras för att
lokalerna ska bli ändamålsenliga och kostnadsberäkna detta.
Alliansens budgetförslag visar på en nedstängning.

PRO i Anundsjö riktar kritik mot förslaget om nedstängning
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